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Nieuwsbrief, juli 2025 
➢ Nieuwsbrief 

Hierbij onze derde Nieuwsbrief. Fijn om vele positieve reacties te ontvangen. Dank daarvoor!  
Met de digitale Nieuwsbrief willen we onze leden op een korte en bondige manier op de hoogte 
houden. Dit als aanvulling op onze Website en Facebookpagina.  
Krijgt u deze Nieuwsbrief niet en heeft u er wel van gehoord? Zorg dan dat uw mailadres bij ons bekend 
wordt. Stuur een mailtje naar info@apbbedum.nl en meld u aan.  
Ook voor vragen en opmerkingen kunt u dit mailadres gebruiken. We horen graag van u 
 

➢ Jaarvergadering 

In april hadden we onze jaarvergadering in de voorzaal van de Maranathakerk. Met een opkomst van 
ruim 40 mensen was het gezellig druk. Er werd constructief vergaderd. Naast een overzicht wat we het 
afgelopen jaar deden, werd ook de nabije toekomst besproken. Hierbij is onze Dorpsvisie 2030 de 
leidraad. Om nog even terug te lezen, hierbij de agenda Agenda-items 14 April 2025 – Algemeen 
Plaatselijk Belang Bedum. Een verslag komt volgend jaar en voor actuele zaken houden we u op de 
hoogte.  
De vergadering was content met het feit dat het bestuur heeft kunnen voorzien in nieuwe 
bestuursleden. Charlotte Criens en Jenny Berends traden formeel toe tot het bestuur. Op dit moment 
bestaat het bestuur uit 8 mensen. Cynthia Werkman is onlangs als aspirant-lid toegetreden en aan de 
vacature voor de negende lid wordt gewerkt.  
Uiteraard was er veel aandacht voor Henk van der Velde. Hij trad af na 30 jaar deel uitgemaakt te 
hebben van het bestuur waarvan vele jaren als voorzitter. Jaap Rosema sprak hem uitgebreid lovend 
toe. Aan Henk Paap was het de eer om hem te benoemen als erelid van APB Bedum. Henk van der 
Velde was er zichtbaar door geraakt. 
Na de pauze sprak burgemeester Henk Jan Bolding over zijn rol als burgemeester van de jonge 
gemeente Het Hogeland en zijn herinneringen aan Bedum. 
 

Bedum op 1 
Bedum op 1 schreven we de vorige keer (januari 2025). Hierin beschreven we dat APB de 
samenwerking met bedrijvenvereniging (BVGB) heeft gezocht en gevonden. We trekken samen op. Dit 
om sterker te staan voor ons dorp. Na de zomervakantie wordt ook zichtbaar wat de stichting “Beleef 
Bedum” gaat doen. Deze wil actief aan de slag met o.a. het promoten en verbeteren van het beeld ons 
dorp. En we gaan samen met BVGB optrekken met Beleef Bedum. Drie organisaties dit ieder op hun 
eigen terrein (maar niet los van elkaar!) werken om Bedum nog beter op 1 te zetten. 
Tegelijkertijd is de gemeente aan het werk om een toekomstvisie in grote lijnen (Masterplan) neer te 
zetten en vast te stellen voor 2040-2050. Ook daar praten we net als andere organisaties in Bedum, 
actief in mee. 
 
 
 

Een aantal keren per jaar verschijnt deze Nieuwsbrief voor de leden van onze dorpsvereniging.  
Actueel nieuws is ook te lezen op onze Facebookaccount en op onze site.  

Voor vragen en opmerkingen kunt bovenstaande contactgegevens gebruiken. 

mailto:info@apbbedum.nl
http://www.apbbedum.nl/
mailto:info@apbbedum.nl
https://www.apbbedum.nl/agenda-items-14-april-2025/
https://www.apbbedum.nl/agenda-items-14-april-2025/
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➢ Masterplan gemeente Het Hogeland 
Voor zowel Uithuizen als Bedum wordt gewerkt aan een masterplan. Een duur woord, maar het is de 
bedoeling om extra geld te besteden in beide dorpen. Dit moet dan gebeuren op basis van een plan 
gericht op 2040. Als je daarover een idee hebt, kun je plannen maken en die realiseren. Uiteraard past 
onze dorpsvisie met een doorkijkje naar 2030 daar prima in. In het concept dat 
er nu ligt wordt onze Dorpsvisie 2030 regelmatig aangehaald.  
Samen met de BVGB hebben we recent weer om tafel gezeten met de 
gemeente en andere organisaties in Bedum. De gemeente heeft bij de 
totstandkoming ook de bewoners betrokken. Het plan is nu in de laatste fase 
van afronding en definitieve vaststelling.  
De grote lijnen zijn voor alle elf kernen in de provincie beschreven in een 
boekwerk getiteld: Ode aan de Regio. Dit boekwerk werd op 26 juni 
gepresenteerd in het Kielzog in Hoogezand en daar waren wij als APB ook bij.  
Zie ook: Masterplan Regiocentra Groningen, fase II | KAW 
Het definitieve en nader uitgewerkte plan wordt in het najaar gepresenteerd aan de gemeenteraad. 
We houden jullie daarvan op de hoogte.  
Daarnaast ligt er voor ons gebied vanuit Nij Begun geld om in te zetten (voor ons dorp). Daarover zijn 
we ook met onze gemeente in gesprek. Na 1 juli 2025 kunnen er plannen bij hen ingediend worden. Eén 
van die plannen is het ombouwen van de Maranathakerk tot een multifunctioneel gebouw dat dan 
gebruikt kan worden voor sociale, culturele en educatieve zaken. 
 

➢ Maranathakerk; omvormen tot een sociaal, cultureel en educatief 
ontmoetingscentrum  
Na een aantal gesprekken waarbij naaste de vertegenwoordigers van de kerk, naast de gemeente ook 
de BVGB en APB aan tafel zaten, is er het idee ontstaan om de Maranathakerk een andere toekomst 
te geven in een persbericht daarover stond:  
Plannen om de Maranathakerk in Bedum om te vormen tot een sociaal-cultureel 
ontmoetingscentrum voor het hele dorp zijn een stapje dichterbij gekomen. De Protestantse 
Gemeente Bedum heeft de verbouwplannen inmiddels voorgelegd aan de gemeente. 
Sinds 2023 denkt de projectgroep Toekomst Kerkgebouw na over de toekomstige inzet van haar 
gebouw. Na de presentatie van de Dorpsvisie Bedum 2030 in april 2024 hebben de Protestantse 
Gemeente, APB Bedum, de bedrijvenvereniging BVGB, de ijsbaanvereniging én de gemeente Het 
Hogeland optimaal samengewerkt om voor de toekomst goede accommodaties te kunnen bieden 
in Bedum. Die samenwerking past geheel in de visie die gemeente Het Hogeland uitwerkt voor 
Bedum in het Masterplan en het Centrumplan. 
Het verbouwplan van de kerk maakt dat in 2027 het gebouw een multifunctionele ruimte is 
geworden waar -naast kerkdiensten- concerten, evenementen, voorstellingen en grote 
vergaderingen gehouden kunnen worden. Ook sluit het plan naadloos aan op de ontwikkelingen 
rond het Kerkplein en De Vrije Gang. De ijsbaanvereniging maakt ondertussen plannen om sport en 
bewegen op haar terrein meer te gaan stimuleren. De Hervormde Gemeente Bedum richt zich op 
het aantrekkelijk maken van de Walfriduskerk als toeristische trekpleister in Bedum. 
Voorzitter APB Jaap Rosema en projectleider Gert Veldman zijn blij met deze stap. Wethouder Eltjo 
Dijkhuis is enthousiast: “Ik ben blij dat het plan vanuit de inwoners van Bedum is ontwikkeld en 
goed aansluit op de Dorpsvisie en de gemeentelijke plannen. Op deze wijze krijgt de concentratie 
van maatschappelijke en culturele voorzieningen in het centrum, als een van de doelen van het 
Centrumplan, goed vorm.“ Wij houden u van deze mooie ontwikkeling op de hoogte. 
 

➢ Contacten 
Bestuursleden van APB hebben vele contacten en zitten bij veel overlegsituaties. Altijd met als doel de 
belangen van ons dorp te behartigen. Wij zoeken die contacten zelf, maar worden ook vaak benaderd. 
U kunt hierbij denken aan contacten met de gemeente, BVGB, Beleef Bedum, Wierden en Borgen, 
Maranathakerk, sportclubs, enzovoort. Zo zaten we onlangs om tafel met de fractie van CDA Het 
Hogeland. Die waren oprecht nieuwsgierig naar de gang van zaken in ons dorp en over onze Dorpsvisie 
2030. Dat was een fijn gesprek waarbij de wensen vanuit ons dorp goed konden toelichten. 

https://www.kaw.nl/projecten/masterplan-regiocentra-groningen-fase2/
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➢ Brief over gemeentehuis 
Onlangs hebben we de gemeente een brief gestuurd over de status (van 
de verkoop) van ons gemeentehuis in Bedum. In april 2022 schreven we 
onder anderen dat we het betreuren dat in onze ogen goed 
onderkomen voor de huisvesting van het ambtelijk apparaat wordt 
verkocht.  
En als het gemeentehuis dan toch zou worden verkocht, dan hadden wij 
daarvoor enkele suggesties: 
“Voor het nieuwe gedeelte van het gemeentehuis bestaat een initiatief van inwoners van Bedum: 
‘Beemstee’. Vanuit dat initiatief zou het gebouw ingevuld kunnen worden volgens het principe van 
stichting Knarrenhof. APB zou deze invulling graag voorrang willen geven op 
initiatieven/projectontwikkelaars die niet uit Bedum komen. Tevens stelt APB voor het oude 
monumentale gedeelte en het nieuwe gedeelte van het gemeentehuis te scheiden. Het oude deel zou 
van het dorp moeten blijven (eigendom gemeente). Het nieuwe gedeelte zou dan voor Beemstee zijn.”  
Helaas zijn deze suggesties niet overgenomen. We hebben nu opnieuw onze bezwaren gemaakt en 
schrijven onder andere: Wij verzoeken om af te zien van een hernieuwde verkoopprocedure en het 
gemeentehuis te gunnen aan de initiatiefnemers van ‘Beemstee’. Bij de verkoop van het gemeentehuis 
vraagt APB uitdrukkelijk om zekerheidsstelling te bedingen van: 
a. Het in werking houden van het uurwerk met carillon; 
b. De gedenkramen 1940-1945 – desgewenst verplaatsing naar blok C aan het Kerkplein. 
Tot zover onze inzet voor ons gemeentehuis. Wordt vast vervolgd! 
 
 

➢ Dorpsvisie Bedum 2030; overleg gemeente Het Hogeland 
Onze dorpsvisie is te vinden op onze website Dorpsvisie Bedum 2030 – Algemeen 
Plaatselijk Belang Bedum (apbbedum.nl).  
We zijn regelmatig in gesprek met de gemeente om tot een lijst te komen, wanneer wat 
uitgevoerd kan gaan worden. Dit voorjaar zaten we weer om tafel met wethouder 
Dijkhuis. Ondertussen hebben we al wel een aantal zaken opgepakt die vanuit 

dorpsvisie actie behoeven. En de gemeente is zelf via het Masterplan (zie boven) bezig met plannen, 
waarbij onze Dorpsvisie ook in wordt meegenomen 

 

Zaalruimte met podium 
We hebben in de gesprekken die we hadden met de Maranathakerk, de BVGB 
en IJsbaanvereniging ook gesproken over het realiseren van een zaalruimte met 
podium. Zoals het nu lijkt, kan dat vorm gaan krijgen in de Maranathakerk. 
De gemeente ziet hier ook kansen. Het is een mooie optie dit hier te realiseren en 
de sociale en culturele zaken te concentreren in het centrum.  Alle activiteiten 
kunnen dan in Blok C (op de plek waar nu nog de gymzaal aan de Vlijt staat) en in de Maranathakerk 
plaats vinden. Naast zaalruimte met podium is er ook ruimte nodig om kleinere clubs en verenigingen 
onderdak te bieden. Voor een mogelijke plek zou het IJsbaanterrein in aanmerking kunnen gaan 
komen. Deze optie ligt op tafel. Deze verschillende opties en ideeën zijn besproken. Dit betekent niet 
dat er al concrete plannen zijn. Zodra er nieuwe ontwikkelingen zijn maken we dit bekend. 

 

Speeltuinen 
De speeltuinen kwamen in de dorpsvisie naar voren vanwege (slechte) staat van onderhoud. We 
hebben daar gesprekken over gevoerd en o.a. de mensen aan de Zwaluw van advies kunnen voorzien. 
Wij hebben de algehele problematiek van het onderhoud van de speelvoorzieningen aangekaart bij de 
gemeente. De gemeente dient hiervoor volgens ons meer budget beschikbaar te stellen. Ook op andere 
plekken zijn plannen om te kijken of de speeltuin daar opgeknapt kan worden. Weet u andere buurten 
waar misschien ook ideeën op de speeltuin op te knappen of een ontmoetingsplek te willen maken, in 
het Dorpsbudget van de gemeente zit nog geld tot en met 2026 waar we misschien een financiële 
bijdrage uit kunnen krijgen. Laat ons dit dan weten.  
 

 

https://www.apbbedum.nl/dorpsvisie-2030/
https://www.apbbedum.nl/dorpsvisie-2030/
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AED’s 
Een automatische externe defibrillator (AED) is een draagbaar apparaat dat het hartritme weer kan 
herstellen na een hartstilstand. Dit gebeurt door het geven van een elektrische schok. Er zijn op 
verschillende plekken in Bedum AED’s geplaatst. Naast plaatsing worden daarbij ook cursussen 
verzorgd voor mensen in de buurt. Als één van de laatste plekken is Westerdijkshorn aan de beurt. Er 
zal ook nog één extra in Bedum aangevraagd worden. 

 

Overleg met woningstichting Wierden en Borgen 
We hebben onze dorpsvisie Bedum 2030 en met name de wensen hieruit, met betrekking tot ‘wonen’ 
onder de aandacht gebracht van de woningstichting. Dit heeft nog niet tot concrete zaken geleid. 
Binnenkort gaan we weer met hen om tafel. 
 

Melkweg en afsluiting vanuit Ter Laan 
De ontsluiting van Ter Laan was een van de vele punten die door de Bedumers zijn verwoord in onze  
Dorpsvisie 2030.  Het verkeersbesluit om de overgang vanuit Ter Laan naar de Melkweg (definitief) te 
sluiten is door de gemeente uitgevoerd. Over de bezwaren die hiertegen zijn ingediend is met de 
gemeente gesproken en binnenkort volgt er definitief uitsluitsel 

 
➢ Buitenbeter–app 

Kleine ergernissen, grote ergernissen. Een losse stoeptegel, overlast 
van hangende takken, riolering, illegale stort, onveilige wegen, enz. 
De gemeente pakt het op als jij dit meldt. Je kunt iets melden via 
de BuitenBeter-app van de gemeente. Je downloadt de app in 
de App Store of Play Store. Via 'BuitenBeter' kun je meldingen 
doorgeven aan de gemeente. Je krijgt een bevestiging en de gemeente gaat aan de slag. Onze ervaring 
zijn tot nu nu toe goed! Dus erger je niet, maar meld zaken die je opvallen! 

 

✓ Landschapscompensatie 380KV -Tennetgelden 

Hoogholtje  
Het voorlopig ontwerp voor een hoogholtje over het Boterdiep bij de Wroetende Mol is klaar en door 
ons van adviezen voorzien. 
Bij de realisatie zal ook de gemeente een flinke duit in het zakje doen. Met de realisatie zal mogelijk in 
2025 worden gestart. Met dit hoogholtje ontstaat er een nieuw ommetje aan de noordkant van het 
dorp. Het wordt zo gebouwd dat ook mindervaliden en fietsers het Boterdiep over kunnen steken. 
Eerlijkheid biedt te zeggen dat het proces op dit moment tergend langzaam verloopt. Wij blijven echter 
aan de bel trekken bij de gemeente. 

           Verkort ommetje Zevenbruggetjespad 
Daarnaast zijn er plannen voor het realiseren van een verkort ommetje Zevenbruggetjespad. Door de 
aanleg van een wandelpad aan de zuidkant van de spoorlijn vanaf de gesloten spoorwegovergang 
richting de wijk Ter Laan. Eerst zal de grondverwerving afgerond moeten worden. Daarover zijn 
gesprekken (gemeente en provincie) gaande. 
 

➢  Subsidies dorpsbudget aanvragen via APB 
Vanuit het dorpsbudget (beschikbaar gesteld door de gemeente Het Hogeland) kunnen er in ons dorp 
zaken worden gerealiseerd die het welzijn in het dorp verhogen. Dat loopt dan veelal via APB. Zo heeft 
het APB een aanvraag voor subsidie voor een AED op Westerdijkshorn en van de biljartvereniging uit 
het dorpsbudget van harte ondersteund. Ook voor bijvoorbeeld de aanpassing van o.a. speeltuinen is 
dit budget beschikbaar. 
 

➢ VVV 
De VVV Het Hogeland Bedum is in januari verhuisd naar Grotestraat 15, 
waar door de geweldige medewerking van Boekenleut van Golden Raand 
een ruimte ingericht gaat worden. Mooi in het centrum. De nieuwe naam 
voor het geheel is Toeristenleut worden, waar ieder zijn eigen plekje krijgt. 

Samen met de deelnemers van Boekenleut wordt er toeristische informatie verstrekt. 

https://apps.apple.com/nl/app/buitenbeter/id368667432
https://play.google.com/store/apps/details?id=com.yucat.buitenbeter&hl=nl&gl=US
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Daarbij is ook Waddenland (Uitgaan in Waddenland | Visit Groningen) ingestapt. Door deze 
samenwerking kunnen we ons dorp voor bezoekers goed op de kaart zetten. Ook zal Beleef Bedum 
zodra ze actief zijn helpen ons dorp nog beter op de kaart te zeten. 

 

✓ Wist u dat… 
Er speelt van alles in ons dorp, waar wij bij worden betrokken. Ook de dorpscoördinator Vincent van 
Eck is vanuit de gemeente betrokken. Een korte opsomming van zaken die o.a. spelen:  

o de toekomstige woonwijk Folkerda ligt ter ontwikkeling bij een werkgroep vanuit de 
gemeente. Er was in november een inloopavond waar burgers drie schetsen voor het plan 
konden beoordelen. Ook wij hebben daar inhoudelijk op gereageerd. We wachten de volgende 
stappen af 

o er ook in Bedum dorpsgidsen zijn, die ons dorp verder onder de aandacht kunnen brengen via  
rondleidingen. Er zijn al verschillende rondleidingen geweest 

o de reconstructie van de Boterdiep Zz is klaar en nu wordt de Molenweg aangepakt. Het 
wordt een mooi geheel. Ook fijn om te weten is dat de buurt flink inspraak had 

o er is een groep mensen bezig zijn met de plek voor een hondenspeelplaats 
o we al meerdere keren de slechte staat van de bestrating van de Vlijt en de Schoolstraat bij 

de gemeente aangekaart. Binnenkort wordt met herstel begonnen 
o er wordt gewerkt om samen met Opmaat de matige/slechte toegankelijkheid van 

gebouwen, stoepen en voorzieningen in beeld te brengen 
o de BvgB de bloembakken weer heeft opgehangen? Het ziet er erg gezellig uit 
o wij in Bedum als dorpsvereniging actief zijn en daarbij zo nodig ondersteuning krijgen van de 

stichting Groninger dorpen: Voor meer informatie zie:  - Groninger Dorpen 
o er een werkgroep bezig is om onze Walfridusklerk met de scheve toren meer voor het 

voetlicht te brengen? 
o de heer Detz, sinds jaar en dag op onze markt met knopen, 

stoffen, enz, gaat van zijn pensioen genieten. Op 26 juni werd 
er even bij stilgestaan. Ons ere-lid Henk v.d. Velde gaf 
namens ons acte de préséance met een klein cadeautje  

o onze website is verbeterd? Nieuws komt bij openen van de 
site nu direct in beeld 

o er ook een werkgroep bezig is om van het Bedumerbos een Beleefbos te maken? Een bos met 
een kabouterpad en een blote voetenpad. Deze plannen zijn gedeeld met APB, BVGB, Beleef 
Bedum en de ijsbaancommissie. Na hen van advies gediend te hebben, wordt er nagedacht 
over eventuele uitvoering. 

 

✓ Tot slot 
Met deze Nieuwsbrief willen we onze leden op de hoogte te houden waar het bestuur mee bezig is. 
Heeft u vragen of suggesties? Mail ons! We vergaderen eens per maand en bespreken dan wat vanuit 
ons dorp binnen is gekomen. Is uw mailadres nog niet bij ons bekend? Geef het door via 
info@apbbedum.nl ! Het maakt het voor uzelf en ons een stuk makkelijker. 
Kent u mensen die (ook) lid willen worden, spoor ze aan en wijs ze op onze website:  
Lid worden – Algemeen Plaatselijk Belang Bedum (apbbedum.nl) .  

Hoe groter onze vereniging is, hoe sterker we staan en hoe beter we ons dorp 
kunnen vertegenwoordigen! 

 

https://www.visitgroningen.nl/nl/plekken/waddenland/uitagenda-waddenland
https://groningerdorpen.nl/
mailto:info@apbbedum.nl
https://www.apbbedum.nl/lid-worden/

